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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
20/33493-53 Tora Sandnes 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 
 

Godkjenning av protokoll fra møte 15.03.23 

Forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra møtet i Tofte lokalsamfunnsutvalg 15. mars 2023 godkjennes slik 
den foreligger 

 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Vedlagt oversendes protokoll fra møtet i Tofte lokalsamfunnsutvalg 15. mars 2023 
for godkjenning 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
20/33493 Tora Sandnes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 9/23 
  

Godkjenning av protokoll fra møte 15.03.23 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 19.04.2023 sak 9/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

Protokoll fra møtet i Tofte lokalsamfunnsutvalg 15. mars 2023 godkjennes slik den 
foreligger 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00059-82 Tora Sandnes 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 15.03.2023 
 

Søknad om tilskudd - Tofte musikkorps seminar/konsert 

Forslag til vedtak: 
 

1. Tofte lokalsamfunnsutvalg imøtekommer søknaden fra Tofte musikkorps med kr 
() i tilskudd til seminar og konsert med Brass Brothers. 

Arrangementet skal annonseres bredt og legges inn i Hva skjer i Asker. 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Tofte musikkorps søker om kr 93 000,- i tilskudd til dekning av kostnader ved å 
arrangere et seminar med påfølgende konsert sammen med Brazz Brothers høsten 
2023.  I søknaden skriver de bl.a: 

Formålet er å spre musikkglede i lokalsamfunnet ved å ha en gratis konsert. Brazz 
Brothers er en garanti for kvalitet i alle ledd. http://brazzbrothers.com/ Vi tenker også 
å invitere med musikanter som går på ungdomsskolen fra skolekorpsene i Røyken og 
på Tofte. Skolekorpsene er voksenkorpsenes viktigste rekrutteringsarena, og ved å 
invitere dem med håper vi at de har lyst til å hospitere på fast basis 

Vi tenker å markedsføre konserten bredt i kommunen med fokus på at det er gratis. 
Spesielt tenker vi på grupper i samfunnet som står utenfor av ulike årsaker. Brukere 
av matutdelingen, de som går på kompetansesenter for innvandring og beboerne på 
akuttinnkvarteringen på Filtvet er alle grupper som på grunn av kulturelle og 
økonomiske årsaker faller utenfor.  

I lokalsamfunnsutvalgets møte 5.10.20 ble følgende kriterier vedtatt til bruk ved 
vurderingen av søknader 
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https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-
felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/  

Vurdering av om søknaden oppfyller vedtatte kriterier: 

Kriterier Oppfylles kriteriene 

Fremmer aktivitet og fellesskap på tvers av alder, kulturell 
bakgrunn og organisasjonstilhørighet? 

Hovedsakelig voksne og 
ungdom som deltar i 
korpset. 

Er søker hjemmehørende i Asker? Ja 

Er søker næringsdrivende, (er tiltaket «non-profitt»)? nei 

Er prosjektet allment tilgjengelig? Primært for 
korpsmedlemmer, gratis 
konsert for alle. 

Er prosjektet til glede for lokalbefolkningen? Primært for 
korpsmedlemmer, konsert 
til glede for alle. 

Er arrangementet/tiltaket i Asker? Ja 

Samarbeider flere aktører? Samarbeid med korps i 
Røyken 

Tilskuddet skal ikke dekke:  

Søkes det om tilskudd til drift av laget/foreningen? Nei 

Søkes det om administrasjonskostnader? Nei 

Søkes det om tilskudd gjennom andre kommunale 
tilskuddsordninger? 

Nei 

 

I henhold til vedlagte budsjett er det en total ramme for prosjektet på kr 93.000,- som 
i sin helhet søkes dekket gjennom tilskudd fra lokalsamfunnsutvalget. 

I 2022 ble også Brazz Brothers engasjert til å holde et 2-dagers korpsseminar for 
Tofte skolekorps og Sætre og Folkestad skolekorps.  Lokalsamfunnsutvalget bevilget 
da kr 50.000,- i tilskudd.  Prosjektet ble avsluttet med konsert som det ikke ble søkt 
om tilskudd til. 

https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/
https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/
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2. Vurdering 
Tofte Musikkorps er en svært positiv aktør i lokalmiljøet. Tofte musikkorps består 
primært av voksne medlemmer og det er disse med tillegg av ungdom fra 
skolekorpsene som vil delta på seminar.  Det samarbeides med Røyken Brazz. 

Lokalsamfunnsutvalget bes vurdere om søknaden oppfyller kriteriene for tilskudd og 
eventuelt tilskuddsbeløp. 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Søknad om tilskudd Tofte musikkorps - seminar og konsert 
Budsjett Brazz brothers 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00059 Tora Sandnes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 15.03.2023 8/23 
  

Søknad om tilskudd - Tofte musikkorps seminar/konsert 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 15.03.2023 sak 8/23 

Behandling 

Ole Eriksen ble enstemmig ansett som inhabil i hht forvaltningsloven § 6 og fratrådte. 

Følgende omforent forslag ble fremmet: 

Saken utsettes. 

Tofte lokalsamfunnsutvalg ber søker om å redegjøre for hvilken egenandel 
korpsene kan bidra med. Summene fremkommer ikke av oppstilt budsjett i 
søknaden. Det etterlyses også et mer spesifisert kostnadsbudsjett.  

Avhenger gjennomføringen av en raskere behandling, enn neste oppsatte 
møte i lokalsamfunnsutvalget, kan det kalles inn til et ekstraordinært møte. 

Omforent forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Saken utsettes. 

Tofte lokalsamfunnsutvalg ber søker om å redegjøre for hvilken egenandel korpsene 
kan bidra med. Summene fremkommer ikke av oppstilt budsjett i søknaden. Det 
etterlyses også et mer spesifisert kostnadsbudsjett.  

Avhenger gjennomføringen av en raskere behandling, enn neste oppsatte møte i 
lokalsamfunnsutvalget, kan det kalles inn til et ekstraordinært møte. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00059 Tora Sandnes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 15.03.2023 8/23 
2 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 10/23 
  

Søknad om tilskudd - Tofte musikkorps seminar/konsert 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 19.04.2023 sak 10/23 

Behandling 

Ole Andre Eriksen fratrådte som inhabil i hht forvaltningsloven § 6. 

Frantz Jørgensen fremmet slikt forslag: 

Det bevilges kr 48.000,- i tilskudd. 

Nora Eriksen fremmet slikt forslag: 

Det bevilges kr 53.000,- i tilskudd. 

Frantz Jørgensens forslag ble vedtatt med 3 mot 2 stemmer som ble avgitt for Nora 
Eriksens forslag. 

 

Vedtak  

Tofte lokalsamfunnsutvalg imøtekommer søknaden fra Tofte musikkorps med kr 
48.000,-  i tilskudd til seminar og konsert med Brass Brothers.  

Arrangementet skal annonseres bredt og legges inn i Hva skjer i Asker. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00059-88 Tora Sandnes 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 
 

Søknad om tilskudd - småbarnstreff i Filtvet kirke 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Tofte lokalsamfunnsutvalg imøtekommer søknaden fra Søndre Hurum sokn 
menighet med kr (). 

Arrangementet skal annonseres bredt og legges inn i Hva skjer i Asker 

 

1. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Søndre Hurum sokn menighet søker om kr 7000,- i tilskudd til innkjøp av utstyr og 
servering ved gjennomføring av småbarnstreff i Filtvet kirke.  I søknaden skriver de 
bl.a: 

Etter samtale med akuttmottaket på Filtvet ønsker vi å invitere til småbarnstreff i 
Filtvet kirke, mandager kl.10.30- 13. På mottaket går de fleste barna nå ikke i 
barnehage og både de og foreldrene har godt av å ha et møtested utenfor mottaket. 
Vi er også i kontakt med flere familier på Tofte og Filtvet som er hjemmeværende 
med småbarn, og kunne tenke seg et møtested. Vi vil ikke ha noen organiserte 
aktiviteter på småbarnstreffet, men stiller med leker, tegnesaker, matter og enkel 
servering. Vi stiller med lokaler og ansatteressurser, men søker nå om støtte til å 
kjøpe inn 4 barnestoler, noen leker og litt enkel servering. 

I lokalsamfunnsutvalgets møte 5.10.20 ble følgende kriterier vedtatt til bruk ved 
vurderingen av søknader 
https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-
felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/  

    

https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/
https://www.asker.kommune.no/politikk/lokalsamfunnsutvalg/tilskudd-til-felleskapsfremmende-aktiviteter-og-tiltak/
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Vurdering av om søknaden oppfyller vedtatte kriterier: 

Kriterier Oppfylles kriteriene 

Fremmer aktivitet og fellesskap på tvers av alder, 
kulturell bakgrunn og organisasjonstilhørighet? 

For hjemmeværende 
småbarnforeldre 

Er søker hjemmehørende i Asker? Ja 

Er søker næringsdrivende, (er tiltaket «non-profitt»)? nei 

Er prosjektet allment tilgjengelig? For hjemmeværende 
småbarnforeldre 

Er prosjektet til glede for lokalbefolkningen? For hjemmeværende 
småbarnforeldre 

Er arrangementet/tiltaket i Asker? Ja 

Samarbeider flere aktører? Filtvet akuttmottak, helsestasjonen, 
Introduksjonssenteret deler ut 
informasjon om tilbudet 

Tilskuddet skal ikke dekke:  

Søkes det om tilskudd til drift av laget/foreningen? Nei 

Søkes det om administrasjonskostnader? Nei 

Søkes det om tilskudd gjennom andre kommunale 
tilskuddsordninger? 

Nei 

 

I henhold til vedlagte budsjett er det en søkes det om kr 7.000,- til dekning av innkjøp 
av barnestoler, leker og servering. 

2. Vurdering 
Tofte lokalsamfunnsutvalg bes vurdere søknaden fra Søndre Hurum sokn menighet. 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00059 Tora Sandnes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 11/23 
  

Søknad om tilskudd - småbarnstreff i Filtvet kirke 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 19.04.2023 sak 11/23 

Behandling 

Det ble fremmet slikt omforent forslag: 

Det bevilges kr 10.000,- i tilskudd.  Overskytende tilskuddsbeløp benyttes til 
beste for deltakerne på dette tilbudet. 

Omforent forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

Tofte lokalsamfunnsutvalg imøtekommer søknaden fra Søndre Hurum sokn 
menighet med kr 10.000,-. 

Overskytende tilskuddsbeløp benyttes til beste for deltakerne på dette tilbudet. 

Arrangementet skal annonseres bredt og legges inn i Hva skjer i Asker 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/04752-2 Christer Best 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 
Heggedal lokalsamfunnsutvalg 20.04.2023 
Utvalg for medborgerskap 27.04.2023 
 

Høring - forslag til ny nærdemokratiordning i Asker kommune 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Utvalget gir følgende innspill til høringen: 

• … 
• … 
• … 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Kommunedirektøren inviterer her lokalsamfunnsutvalgene og utvalg for 
medborgerskap til å gi sine innspill til høringsnotat om ny nærdemokratiordning i 
Asker kommune. Kommunedirektøren mener det er klokt å vedta ny ordning før 
sommeren 2023, for å kunne bygge direkte videre på det arbeidet som har vært gjort 
i lokalsamfunnsutvalgene når disse opphører.  

Kommunedirektøren har sendt på høring et forslag om at Asker kommune skal 
videreføre en nærdemokratiordning, men med en annen organisasjonsform enn 
prøveordningen med lokalsamfunnsutvalg.  

Kommunedirektøren foreslår at Asker kommune skal ha 8 nærutvalg, som er knyttet 
til hvert sitt innbyggertorg. Disse bør ha en særstilling i Asker kommune som talerør 
for lokalsamfunnet og være kommunens viktigste samskapingspartnere lokalt. For å 
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stå så fritt som mulig bør disse utvalgene ha juridisk status som frivillige 
organisasjoner, men deres spesielle status hjemles i form av samarbeidsavtaler med 
kommunen.  

Frivilligheten har frist til 25. april for å uttale seg, og kommunedirektøren vil sørge for 
en presentasjon av høringsinnspillene i utvalg for medborgerskap sitt møte 27. april.  

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Prøveordningen med lokalsamfunnsutvalg utløper til sommeren i år. 
Følgeforskningen har dokumentert at en nærdemokratiordning har stort potensial for 
å utløse lokal samskaping og engasjement. Lokalsamfunnsutvalgene har lagt ned et 
stort og viktig arbeid. Samtidig viser forskningen også at den løsningen Asker har 
valgt med kommunale utvalg etter kommuneloven er veldig krevende. En slik løsning 
medfører strenge krav til hvordan arbeidet i utvalgene organiseres, og kommunen 
må bruke mesteparten av sine ressurser på saksbehandling og organisering og 
gjennomføring av møter. Forskningen viser at utvalgene har vært nødt til å utfordre 
kommunelovens strenge rammer for å få til de gode tiltakene i lokalsamfunnet som 
de har iverksatt. Følgeforskningen peker ellers på at en varig ordning bør dekke hele 
kommunen.  

Forslaget tar utgangspunkt i innbyggertorgene som fysisk «base» og 
tilknytningspunkt mot kommuneorganisasjonen. Dette er i tråd med de opprinnelige 
ambisjonene for innbyggertorgene som lokaldemokratisk nettverksdriver. Forslaget 
medfører da at kommunens innsats overfor nærdemokratiet flyttes fra 
saksbehandling til å støtte opp om lokale, frivillige initiativer.  

Følgeforskningen avsluttes endelig sommeren 2023, men kommunedirektøren har 
mottatt et notat med de konklusjonene forskerne kan trekke og som det er nødvendig 
å vite om for å kunne foreta veivalg. Dette er vedlagt.  

Kommunedirektøren har sendt ut et notat på høring med frist for å uttale seg 25. 
april. Dette er også vedlagt, og kommunedirektøren viser til disse to notatene for 
øvrige saksopplysninger.  

Saken vil bli fulgt opp i en samlet sak om evaluering av politisk struktur i 
formannskap og kommunestyre i siste møterunde før sommeren 2023.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Miljø 
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En velfungerende nærdemokratiordning kan bidra til mer velfungerende lokale klima- 
og miljøtiltak.  

Økonomi 

Ordningen som foreslått vil ha omtrent samme økonomiske omfang som dagens 
omfang med lokalsamfunnsutvalg. En nærdemokratiordning kan tenkes å skape økt 
press på nye kommunale bevilgninger, men vil samtidig kunne bidra til at kommunen 
og lokal frivillighet sammen kan finne bedre og mer kostnadseffektive løsninger på 
felles utfordringer. 

Sosiale forhold 

En velfungerende nærdemokratiordning kan bidra til at lokalsamfunnet selv får bedre 
styring med eller påvirkning på lokale forhold. Det kan bidra til bedre løsninger for 
alle, og være mer sosialt bærekraftig på sikt.  

 

4. Tidligere behandling 
Sak om reglement for lokalsamfunnsutvalg ble behandlet i Asker kommunestyre 28. 
januar 2020 (sak 20/3).   

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren mener høringsforslaget beskriver en gjennomførbar utvidelse 
av nærdemokrati til å dekke hele kommunen. Kommunedirektøren vil med støtte i 
følgeforskningen fraråde å videreføre en ordning hvor nærdemokrati skjer gjennom 
kommunale utvalg som må følge kommuneloven. Dette er både dyrt, byråkratisk og 
fremmedgjørende for mange innbyggere.  

Kommunedirektøren mener kommunen bør ha en nærdemokratiordning, og at det 
må være lokal frivillighet som har mest mulig styring over hvordan denne ser ut og 
hva nærdemokratiorganer skal beskjeftige seg med. Kommunedirektøren mener det 
utsendte høringsforslaget viser en god måte å gjøre dette på. Samtidig håper 
kommunedirektøren at høringsinnspillene kan bidra til å skape en enda bedre 
løsning, og inviterer lokalsamfunnsutvalgene og utvalg for medborgerskap til å bidra 
med sine forslag. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 
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Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Høringsnotat om nærdemokratiordning 
Notat fra følgeforskning om lokalsamfunnsutvalg 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04752 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 17/23 
2 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 12/23 
3 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 20.04.2023 18/23 
4 Utvalg for medborgerskap 27.04.2023 20/23 
  

Høring - ny nærdemokratiordning 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 19.04.2023 sak 17/23 

Behandling 

Det ble fremmet slikt omforent forslag: 

«Kommunedirektørens høringsnotat må sees i sammenheng med 
kommunens Temaplan for Medborgerskap. Lokalsamfunnsutvalgene er 
forankret i Temaplan for Medborgerskap 2021 til 2033. Temaplanens slagord 
er: «Sammen for å nå målene». Kommunen bruker også ordet samskaping, at 
kommune og frivillige er likeverdige parter og at vi skal løse fremtidens 
utfordringer i fellesskap. 

Lokalsamfunnsutvalgene har fungert som en prøveordning i tre år, reelt har vi 
bare fungert i ca. et år. Vi i Slemmestad lokalsamfunnsutvalg ønsket å være 
med i utvalget for å bli bedre kjent over kommune- og fylkesgrense når 
kommunene ble slått sammen. Dette er vi på god vei til å lykkes med, men er 
ikke i mål ennå. Det er fremdeles skille både i lokalbefolkning og i kommunen. 
Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har vært en viktig pådriver både ut i 
lokalsamfunnet og inn i kommunen for å ‘’bygge’’ lokalsamfunnene sammen. 

Det er ved flere anledninger lagt vekt på at det har vært vanskelig å fungere 
under kommuneloven og at lokalsamfunnsutvalgene har brutt loven ved flere 
anledninger. Vi vet ikke når eller hva vi har gjort når vi har brutt loven. 
Slemmestad lokalsamfunnsutvalg har ikke opplevd utfordringer ved å være 
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underlagt kommuneloven. Utvalget opplever heller ikke manglende frihet, som 
sies å skulle bli bedre i forslaget fra kommunedirektøren. 

Flere steder er det referert til og lagt vekt på notatet fra universitetet i Sørøst-
Norges følgeforskning. Som vi har forstått er dette bare et notat og ikke en 
sluttevaluering. Det er bl.a. illustrasjoner i det notatet som kun er illustrasjon 
og ikke vektlagt med riktige opplysninger.  

Vi i vårt område står foran store endringer, det skal bygges en helt ny «by» i 
Slemmestad og det er da essensielt at lokalbefolkningen får være med på 
utviklingen og at kommunen og politikere føles nære. Derfor er det viktig at 
det finnes et politisk oppnevnt utvalg, som lokalsamfunnsutvalg, i dette 
området. Det gir en større troverdighet og legitimitet ut i lokalbefolkningen og 
også inn i administrasjonen i kommunen enn å være en «spesiell frivillig 
organisasjon. Ved å gi en frivillig organisasjon / forening en spesiell avtale 
med kommune vil det skape forskjeller i de ulike lokalsamfunnene, da det 
allerede i dag er problematisk å engasjere frivillige i de fleste områdene. 

• I motsetning til kommunaldirektøren mener vi at det er mulig å trappe opp de 
nærdemokratiske ordninger i de forskjellige områdene i Asker. Alle 8 behøver 
ikke startes opp samtidig.  

• Høres ut som en vanskelig oppgave å være en spesiell organisasjon i forhold 
til alle andre organisasjoner i et lokalmiljø. Det vil skape ulikheter i de 
forskjellige lokalmiljøene i kommunen. Tror vi noen vil påta seg ansvar for 
dette når man i tillegg vil være økonomisk ansvarlig i et styre? 

• Dagens ordning ved å være folkevalgt og med i den politiske strukturen gir en 
større legitimitet i lokalmiljøet og i administrasjonen i kommunen enn å være 
en paraplyorganisasjon med samarbeidsavtale med kommunen. Vi vet det er 
vanskelig å få frivillige til å stille og tror derfor dette vil gjøre at det blir 
forskjeller i de ulike lokalmiljøene i Asker. 

• Tilskuddsmidlene er ikke det viktigste. Tilgangen til administrasjonen, 
politikere og å få tid til å opparbeide tillit i lokalbefolkningen om at det er mulig 
å gjøre en forskjell, er viktigere. Godtgjørelse er viktig spesielt for å få med 
seg de unge. 

• Ved å være folkevalgt og med i den politiske strukturen vil det være naturlig å 
ha kontakt med de andre utvalgene og de forskjellige sektorene i kommunen 
for å få kjennskap til hva som skjer i lokalmiljøet. Det bør være satt opp noen 
faste møteplasser. 

• Nåværende prøveordning var ment å bli evaluert før det skulle besluttes 
hvordan de nærdemokratiske ordningene skulle fortsettes. På grunn av 
pandemien og ett år ekstra prøveordning er ikke evalueringen og 
anbefalingene fra universitetet i Sørøst-Norge ferdig ennå.  
 

Vi vil derfor anbefale å utsette avgjørelsen til neste kommunestyre og i 
mellomtiden opprette et oppgaveutvalg for nye nærdemokratiordninger som skal 
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bruke den erfaringen som allerede foreligger og utrede de fremtidige 
nærdemokratiske ordninger i Asker kommune.   

For å opprettholde kontinuiteten i de lokalmiljøene der det allerede er 
lokalsamfunnsutvalg er det kanskje mulig å prolongere dagens ordning ut 2023 
og bruke den tiden til å utrede nærmere hva de forskjellige lokalmiljøene ønsker.» 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 

  

 

Innstilling/Vedtak  

Kommunedirektørens høringsnotat må sees i sammenheng med kommunens 
Temaplan for Medborgerskap. Lokalsamfunnsutvalgene er forankret i Temaplan for 
Medborgerskap 2021 til 2033. Temaplanens slagord er: «Sammen for å nå målene». 
Kommunen bruker også ordet samskaping, at kommune og frivillige er likeverdige 
parter og at vi skal løse fremtidens utfordringer i fellesskap. 

Lokalsamfunnsutvalgene har fungert som en prøveordning i tre år, reelt har vi bare 
fungert i ca. et år. Vi i Slemmestad lokalsamfunnsutvalg ønsket å være med i 
utvalget for å bli bedre kjent over kommune- og fylkesgrense når kommunene ble 
slått sammen. Dette er vi på god vei til å lykkes med, men er ikke i mål ennå. Det er 
fremdeles skille både i lokalbefolkning og i kommunen. Slemmestad 
lokalsamfunnsutvalg har vært en viktig pådriver både ut i lokalsamfunnet og inn i 
kommunen for å ‘’bygge’’ lokalsamfunnene sammen. 

Det er ved flere anledninger lagt vekt på at det har vært vanskelig å fungere under 
kommuneloven og at lokalsamfunnsutvalgene har brutt loven ved flere anledninger. 
Vi vet ikke når eller hva vi har gjort når vi har brutt loven. Slemmestad 
lokalsamfunnsutvalg har ikke opplevd utfordringer ved å være underlagt 
kommuneloven. Utvalget opplever heller ikke manglende frihet, som sies å skulle bli 
bedre i forslaget fra kommunedirektøren. 

Flere steder er det referert til og lagt vekt på notatet fra universitetet i Sørøst-Norges 
følgeforskning. Som vi har forstått er dette bare et notat og ikke en sluttevaluering. 
Det er bl.a. illustrasjoner i det notatet som kun er illustrasjon og ikke vektlagt med 
riktige opplysninger.  

Vi i vårt område står foran store endringer, det skal bygges en helt ny «by» i 
Slemmestad og det er da essensielt at lokalbefolkningen får være med på utviklingen 
og at kommunen og politikere føles nære. Derfor er det viktig at det finnes et politisk 
oppnevnt utvalg, som lokalsamfunnsutvalg, i dette området. Det gir en større 
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troverdighet og legitimitet ut i lokalbefolkningen og også inn i administrasjonen i 
kommunen enn å være en «spesiell frivillig organisasjon. Ved å gi en frivillig 
organisasjon / forening en spesiell avtale med kommune vil det skape forskjeller i de 
ulike lokalsamfunnene, da det allerede i dag er problematisk å engasjere frivillige i de 
fleste områdene. 

• I motsetning til kommunaldirektøren mener vi at det er mulig å trappe opp de 
nærdemokratiske ordninger i de forskjellige områdene i Asker. Alle 8 behøver 
ikke startes opp samtidig.  

• Høres ut som en vanskelig oppgave å være en spesiell organisasjon i forhold 
til alle andre organisasjoner i et lokalmiljø. Det vil skape ulikheter i de 
forskjellige lokalmiljøene i kommunen. Tror vi noen vil påta seg ansvar for 
dette når man i tillegg vil være økonomisk ansvarlig i et styre? 

• Dagens ordning ved å være folkevalgt og med i den politiske strukturen gir en 
større legitimitet i lokalmiljøet og i administrasjonen i kommunen enn å være 
en paraplyorganisasjon med samarbeidsavtale med kommunen. Vi vet det er 
vanskelig å få frivillige til å stille og tror derfor dette vil gjøre at det blir 
forskjeller i de ulike lokalmiljøene i Asker. 

• Tilskuddsmidlene er ikke det viktigste. Tilgangen til administrasjonen, 
politikere og å få tid til å opparbeide tillit i lokalbefolkningen om at det er mulig 
å gjøre en forskjell, er viktigere. Godtgjørelse er viktig spesielt for å få med 
seg de unge. 

• Ved å være folkevalgt og med i den politiske strukturen vil det være naturlig å 
ha kontakt med de andre utvalgene og de forskjellige sektorene i kommunen 
for å få kjennskap til hva som skjer i lokalmiljøet. Det bør være satt opp noen 
faste møteplasser. 

• Nåværende prøveordning var ment å bli evaluert før det skulle besluttes 
hvordan de nærdemokratiske ordningene skulle fortsettes. På grunn av 
pandemien og ett år ekstra prøveordning er ikke evalueringen og 
anbefalingene fra universitetet i Sørøst-Norge ferdig ennå.  
 

Vi vil derfor anbefale å utsette avgjørelsen til neste kommunestyre og i mellomtiden 
opprette et oppgaveutvalg for nye nærdemokratiordninger som skal bruke den 
erfaringen som allerede foreligger og utrede de fremtidige nærdemokratiske 
ordninger i Asker kommune.   

For å opprettholde kontinuiteten i de lokalmiljøene der det allerede er 
lokalsamfunnsutvalg er det kanskje mulig å prolongere dagens ordning ut 2023 og 
bruke den tiden til å utrede nærmere hva de forskjellige lokalmiljøene ønsker. 

Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 

 

 



 

  5/5 

 

 



 

 
 

  1/4 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04752 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 17/23 
2 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 12/23 
3 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 20.04.2023 18/23 
4 Utvalg for medborgerskap 27.04.2023 20/23 
  

Høring - ny nærdemokratiordning 

Tofte lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 19.04.2023 sak 12/23 

Behandling 

Det ble fremmet slikt omforent forslag: 

Modellen som er beskrevet og anbefalt oppleves som mer arbeidskrevende, da det 
er flere krav som vedtekter, årsmøter rapporter med mer og i tillegg er det allokert 
færre midler til ordningen.  

Tofte lokalsamfunnsutvalg må innrømme at vi er skuffet, og vi håper at modellen vi 
jobber etter per i dag videreføres.  Vi opplever at vår rolle som en del av et 
nærdemokrati blir borte,  at vår nærhet til kommunens administrasjon og politikere 
blir mindre og at vår legitimitet som utvalg begrenses.   

Det er viktig at denne prosessen gjøres grundig, og vi anbefaler ikke at den vedtas 
før sommeren men heller bruker tid. Dette fordi bestillingen til de nye 
foreningene/utvalg bør være tydelig om hva som forventes av dem. 

Vi har alle hatt ulike motivasjoner for å delta i lokalsamfunnsutvalgenene, men felles 
er at man brenner for sitt lokalsamfunn og har lyst til å bidra til å skape et 
blomstrende lokalt samfunn som er attraktivt for innbyggere, tilflyttere og besøkende. 
Det er med andre ord meget engasjerte deltakere i utvalgene. Det er de samme 
ressursene som også bidrar på andre saker, utvalg og foreninger i lokalmiljøet. 
Frivilligheten er ekstremt sårbar. Om lokalsamfunnsutvalget endres til en 
nærdemokratiordning som er beskrevet i høringsnotatet, mener vi at ordningen vil 
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være i direkte konkurranse med frivilligheten. Det er en kamp om mennesker og 
ressurser. Dersom nærdemokratiordningen organiseres som en frivillig organisasjon 
mener vi at det vil kunne svekke tilknytningen til andre viktige organisasjoner 
samtidig som nærdemokratiutvalgene mister innflytelse og nærhet til kommunen. 
Dette mener vi ikke er optimalt.  

Tofte lokalsamfunnsutvalg foreslår å videreføre dagens lokalsamfunnsutvalg som 
tidligere, men med tilpasninger.  

Innenfor direktørens skisse foreslår vi noen endringer: 

Noen forslag: 

• Videreføre rollen som høringsinstans 

• Videreføre initiativrett  

• At kommunen oppretter en funksjon som har til ansvar for å finne saker på høring, 
aktuelle planer og andre ting av lokal interesse. 

• Vurdere møtefrekvens og om det skal være færre møter 

• Kan det være nok med 5 foreninger/utvalg? Færre utvalg gjør at man kan ha mer 
midler til hver enkelt innenfor samme ramme.  

• Ønsker at midlene hver forening/utvalg får til disposisjon er større, og at den brukes 
til å drifte samt igangsette aktiviteter lokalt. 

• Etableres som et utvalg på lik linje med andre utvalg i kommunen, underordnet 
Kommuneloven  

Generelle forslag: 

• Vurdere om Klokkarstua/Verket har sterkest tilknytning til Tofte eller Sætre. Barn fra 
Klokkarstua går som oftest på Folkestad skole og Tofte ungdomsskole. 

• Sætre og Åros bør være eget utvalg 

• Vi mener at det bør tilstrebes at utvalgene er organisert likt og jobber under de 
samme rammene (se organisering i Drammen. Dersom utvalgene er ulik organisert, 
mener vi det kan skape forvirring og uklare roller. 

Omforent forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  
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Modellen som er beskrevet og anbefalt oppleves som mer arbeidskrevende, da det 
er flere krav som vedtekter, årsmøter rapporter med mer og i tillegg er det allokert 
færre midler til ordningen.  

Tofte lokalsamfunnsutvalg må innrømme at vi er skuffet, og vi håper at modellen vi 
jobber etter per i dag videreføres.  Vi opplever at vår rolle som en del av et 
nærdemokrati blir borte,  at vår nærhet til kommunens administrasjon og politikere 
blir mindre og at vår legitimitet som utvalg begrenses.   

Det er viktig at denne prosessen gjøres grundig, og vi anbefaler ikke at den vedtas 
før sommeren men heller bruker tid. Dette fordi bestillingen til de nye 
foreningene/utvalg bør være tydelig om hva som forventes av dem. 

Vi har alle hatt ulike motivasjoner for å delta i lokalsamfunnsutvalgenene, men felles 
er at man brenner for sitt lokalsamfunn og har lyst til å bidra til å skape et 
blomstrende lokalt samfunn som er attraktivt for innbyggere, tilflyttere og besøkende. 
Det er med andre ord meget engasjerte deltakere i utvalgene. Det er de samme 
ressursene som også bidrar på andre saker, utvalg og foreninger i lokalmiljøet. 
Frivilligheten er ekstremt sårbar. Om lokalsamfunnsutvalget endres til en 
nærdemokratiordning som er beskrevet i høringsnotatet, mener vi at ordningen vil 
være i direkte konkurranse med frivilligheten. Det er en kamp om mennesker og 
ressurser. Dersom nærdemokratiordningen organiseres som en frivillig organisasjon 
mener vi at det vil kunne svekke tilknytningen til andre viktige organisasjoner 
samtidig som nærdemokratiutvalgene mister innflytelse og nærhet til kommunen. 
Dette mener vi ikke er optimalt.  

Tofte lokalsamfunnsutvalg foreslår å videreføre dagens lokalsamfunnsutvalg som 
tidligere, men med tilpasninger.  

Innenfor direktørens skisse foreslår vi noen endringer: 

Noen forslag: 

• Videreføre rollen som høringsinstans 

• Videreføre initiativrett  

• At kommunen oppretter en funksjon som har til ansvar for å finne saker på høring, 
aktuelle planer og andre ting av lokal interesse. 

• Vurdere møtefrekvens og om det skal være færre møter 

• Kan det være nok med 5 foreninger/utvalg? Færre utvalg gjør at man kan ha mer 
midler til hver enkelt innenfor samme ramme.  
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• Ønsker at midlene hver forening/utvalg får til disposisjon er større, og at den brukes 
til å drifte samt igangsette aktiviteter lokalt. 

• Etableres som et utvalg på lik linje med andre utvalg i kommunen, underordnet 
Kommuneloven  

Generelle forslag: 

• Vurdere om Klokkarstua/Verket har sterkest tilknytning til Tofte eller Sætre. Barn fra 
Klokkarstua går som oftest på Folkestad skole og Tofte ungdomsskole. 

• Sætre og Åros bør være eget utvalg 

• Vi mener at det bør tilstrebes at utvalgene er organisert likt og jobber under de 
samme rammene (se organisering i Drammen. Dersom utvalgene er ulik organisert, 
mener vi det kan skape forvirring og uklare roller. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04752 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 17/23 
2 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 12/23 
3 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 20.04.2023 18/23 
4 Utvalg for medborgerskap 27.04.2023 20/23 
  

Høring - ny nærdemokratiordning 

Heggedal lokalsamfunnsutvalg har behandlet saken i møte 20.04.2023 sak 18/23 

Behandling 

Jan Syrstad fremmet slikt forslag: 

Kommunedirektørens høringsnotat må sees i sammenheng med kommunens 
Temaplan for Medborgerskap.  Det er også slik at lokalsamfunnsutvalgene i 
Heggedal, Slemmestad og Tofte har vært en prøveordning i tre år, men grunnet 
pandemien har den reelle funksjonsperioden vært kort – i praksis kun 1 års tid. 
Lokalsamfunnsutvalgene er forankret i Temaplan for Medborgerskap 2021 til 2033. 
Temaplanens slagord er: «Sammen for å nå målene». Kommunen bruker også ordet 
samskaping, at kommune og frivillige er likeverdige parter og at vi skal løse 
fremtidens utfordringer i fellesskap. Planen kommunestyret vedtok i 2021 skulle:  

1) sikre utvikling av kompetanse innen samskaping, brukerinvolvering og 
prosessledelse  

2) sikre utprøving av nærdemokratiske ordninger og videreutvikling av ulike former 
for innbyggermedvirkning  

3) sikre utvikling av arenaer og møteplasser for deltakelse og læring 

Temaplanens del 2 fremhever betydningen av «påvirkningsmuligheter» der 
nærdemokratiske ordninger er definert som et utprøvingsområde:    
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Nærdemokratiske ordninger er i temaplanen en samlebetegnelse på ulike systemer 
og modeller for engasjement, deltakelse og samfunnsengasjement i 
lokalbefolkningen. Nærdemokratiske ordninger skal legge til rette for at menneskene 
som bor i lokalsamfunnet kan påvirke forhold i nærmiljøet og ellers i kommunen  

Det har vært følgeforskning underveis, men ingen evaluering så vidt vi erfarer. Det 
har vært dialog med Hovedutvalg for Medborgerskap og formannskapet der 
lokalsamfunnsutvalgene har foreslått justeringer i prøveperioden. Endringer har så 
vidt vi erfarer vært uønsket fra kommunens side da endringer først skulle vurderes 
mot slutten av prøveperioden. Selv om høringsnotatet beskriver gode erfaringer med 
«forsøket» Lokalsamfunnsutvalg (LSU) i tre områder i kommunen, savner vi den 
lovte evalueringen som skulle gjennomføres. Vi har i denne høringen ingen 
erfaringsgrunnlag basert på fakta etter tre år med nærdemokratisk prøveordning i 
Asker kommune.  

Vi vil påpeke at ordet demokrati er definert som følger (WIKIPEDIA):  Demokrati, 
også kalt folkestyre, er en styreform hvor folket har direkte eller indirekte innflytelse 
på hva slags beslutninger som fattes. Kjennetegn ved demokrati er frie valg, 
flertallsstyre, retten til å være uenig med flertallet, og at individenes grunnleggende 
rettigheter ivaretas. 

Det er viktig at kommunen sikrer lokalbefolkningens initiativrett, dvs rett til å sende 
saker inn i kommunens saksforvaltning slik at saker faktisk blir behandlet. Det er 
også viktig at lokalsamfunnet klarer å følge med på plansaker og høringer, at vi kan 
sende inn høringsforslag og påvirke kommunens beslutninger gjennom det at vi har 
en stemme under vedtaksprosesser i kommunen.   

Heggedal lokalsamfunnsutvalg vil på bakgrunn av høringsnotatets uklarheter og 
behov for en konsekvensutredning fraråde kommunen å gjennomføre 
kommunedirektørens forslag til endret «ny nærdemokratiordning». Forslaget som 
kommunedirektøren fremlegger er etter vårt syn ikke en reel nærdemokratisk 
ordning. Forslaget er fremsatt uten tilstrekkelig konsekvensutredning, samtidig 
legges de nåværende lokalsamfunnsutvalgene ned uten at vi har fått mulighet til å 
delta i en grundig evaluering slik vi har blitt forespeilet i tidligere dialog med 
kommunen.  

Nåværende prøveordning var ment å bli evaluert før utløpet av prøveperioden. Vi 
savner som sagt å bli lyttet tid og en reell samskapning med kommunen om 
endringer og justeringer.   

Vi som frivillige medlemmer i lokalsamfunnsutvalgene har nå jobbet med utvalgene i 
3 år, vi har levert mange tusen frivillige timer samlet til beste for lokaldemokratiet. Vi 
har gjort noe bra tror vi, samtidig er det mye som kunne vært gjort bedre. Kommunen 
kunne styrket beslutningsgrunnlaget ved en bredere evaluering fra fordeler og 
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ulemper der medlemmer i lokalsamfunnsutvalgene kan medvirke i prosessen dersom 
man setter av noe mer tid.  

Et forhastet fremlegg fra kommunedirektøren vil etter vårt syn være en direkte dårlig 
utnyttelse av kommunens ressurser og budsjettmidler. Helt nye, frivillige 
organisasjoner skal motta et beskjedent tilskudd på kr 250.000,- , og på grunnlag av 
dette og krav som kommunen stiller, skal de samme, nye organisasjonene få en 
«spesiell status». Dette er ikke samskapning og en modell, vi neppe tror motiverer 
folk til frivillig innsats.  Frivilligheten sliter med å skaffe folk til å sitte i foreningsstyrer, 
det er stor risiko for at det vil bli vanskelig å få det nye nærdemokratiet på lufta. 

Det er for øvrig intet i Lov om offentlig forvaltning av 2.10 1967, i kommuneloven eller 
vedtak i kommunestyret som vil gjøre en slik nærdemokratisk ordning til et lovlig eller 
legitimt forvaltningsnivå over medborgere i Heggedal eller andre lag/foreninger.  Vi 
tror verken FAUer, Heggedal Nærmiljøsentral, Velforeninger, GUI Sportsklubb eller 
andre frivillige vil forholde seg til det nye systemet med hensyn til «Høringer og 
uttalelser» på saker under behandling i Asker kommune. De nye organisasjonene er 
ikke og vil ikke være et forhøyet forvaltningsnivå, og de vil neppe kunne ta initiativ og 
få saker behandlet i Asker kommune.   

Heggedal lokalsamfunnsutvalg anbefaler kommunen følgende kort oppsummert:  

1. Forslaget fra kommunedirektøren bør ikke tas til følge av kommunestyret og 
forslaget avvises. 

2. Kommunen bør i stedet jobbe videre med å utrede hvordan Temaplanens gode 
intensjoner kan settes ut i livet i en samskapning med befolkningen og eksisterende 
lag og foreninger.  

3. Vi anbefaler at kommunen i stedet snarest oppretter et «oppgaveutvalg for nye 
Nærdemokratiske ordninger» som kan jobbe med å utrede det fremtidige, nye 
nærdemokratiet i Asker kommune med oppstart senest 1.1 2025. Mandatet bør være 
i løpet av 2023 – 2024 å vurdere hvordan en revidert, nærdemokratisk ordning kan 
fungere. I dette utvalget kan både folk fra lokalsamfunnsutvalgene og ikke minst 
lag/foreninger delta, sammen med administrasjon og politikere. Finansieringen av 
oppgaveutvalget vil neppe kreve samme budsjettramme på 8 * 250.000,- som 
fremlagt fra kommunedirektøren.   

4. Vi anbefaler at beslutningen om ny, fremtidig nærdemokratisk ordning til sist 
besluttes av det fremtidige, nye kommunestyret i Asker kommune etter 
kommunevalget 2023   

 

Jan Syrstads forslag ble enstemmig vedtatt. 



 

  4/6 

 

Vedtak  

Kommunedirektørens høringsnotat må sees i sammenheng med kommunens 
Temaplan for Medborgerskap.  Det er også slik at lokalsamfunnsutvalgene i 
Heggedal, Slemmestad og Tofte har vært en prøveordning i tre år, men grunnet 
pandemien har den reelle funksjonsperioden vært kort – i praksis kun 1 års tid. 
Lokalsamfunnsutvalgene er forankret i Temaplan for Medborgerskap 2021 til 2033. 
Temaplanens slagord er: «Sammen for å nå målene». Kommunen bruker også ordet 
samskaping, at kommune og frivillige er likeverdige parter og at vi skal løse 
fremtidens utfordringer i fellesskap. Planen kommunestyret vedtok i 2021 skulle:  

1) sikre utvikling av kompetanse innen samskaping, brukerinvolvering og 
prosessledelse  

2) sikre utprøving av nærdemokratiske ordninger og videreutvikling av ulike former 
for innbyggermedvirkning  

3) sikre utvikling av arenaer og møteplasser for deltakelse og læring 

Temaplanens del 2 fremhever betydningen av «påvirkningsmuligheter» der 
nærdemokratiske ordninger er definert som et utprøvingsområde:    

Nærdemokratiske ordninger er i temaplanen en samlebetegnelse på ulike systemer 
og modeller for engasjement, deltakelse og samfunnsengasjement i 
lokalbefolkningen. Nærdemokratiske ordninger skal legge til rette for at menneskene 
som bor i lokalsamfunnet kan påvirke forhold i nærmiljøet og ellers i kommunen  

Det har vært følgeforskning underveis, men ingen evaluering så vidt vi erfarer. Det 
har vært dialog med Hovedutvalg for Medborgerskap og formannskapet der 
lokalsamfunnsutvalgene har foreslått justeringer i prøveperioden. Endringer har så 
vidt vi erfarer vært uønsket fra kommunens side da endringer først skulle vurderes 
mot slutten av prøveperioden. Selv om høringsnotatet beskriver gode erfaringer med 
«forsøket» Lokalsamfunnsutvalg (LSU) i tre områder i kommunen, savner vi den 
lovte evalueringen som skulle gjennomføres. Vi har i denne høringen ingen 
erfaringsgrunnlag basert på fakta etter tre år med nærdemokratisk prøveordning i 
Asker kommune.  

Vi vil påpeke at ordet demokrati er definert som følger (WIKIPEDIA):  Demokrati, 
også kalt folkestyre, er en styreform hvor folket har direkte eller indirekte innflytelse 
på hva slags beslutninger som fattes. Kjennetegn ved demokrati er frie valg, 
flertallsstyre, retten til å være uenig med flertallet, og at individenes grunnleggende 
rettigheter ivaretas. 
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Det er viktig at kommunen sikrer lokalbefolkningens initiativrett, dvs rett til å sende 
saker inn i kommunens saksforvaltning slik at saker faktisk blir behandlet. Det er 
også viktig at lokalsamfunnet klarer å følge med på plansaker og høringer, at vi kan 
sende inn høringsforslag og påvirke kommunens beslutninger gjennom det at vi har 
en stemme under vedtaksprosesser i kommunen.   

Heggedal lokalsamfunnsutvalg vil på bakgrunn av høringsnotatets uklarheter og 
behov for en konsekvensutredning fraråde kommunen å gjennomføre 
kommunedirektørens forslag til endret «ny nærdemokratiordning». Forslaget som 
kommunedirektøren fremlegger er etter vårt syn ikke en reel nærdemokratisk 
ordning. Forslaget er fremsatt uten tilstrekkelig konsekvensutredning, samtidig 
legges de nåværende lokalsamfunnsutvalgene ned uten at vi har fått mulighet til å 
delta i en grundig evaluering slik vi har blitt forespeilet i tidligere dialog med 
kommunen.  

Nåværende prøveordning var ment å bli evaluert før utløpet av prøveperioden. Vi 
savner som sagt å bli lyttet tid og en reell samskapning med kommunen om 
endringer og justeringer.   

Vi som frivillige medlemmer i lokalsamfunnsutvalgene har nå jobbet med utvalgene i 
3 år, vi har levert mange tusen frivillige timer samlet til beste for lokaldemokratiet. Vi 
har gjort noe bra tror vi, samtidig er det mye som kunne vært gjort bedre. Kommunen 
kunne styrket beslutningsgrunnlaget ved en bredere evaluering fra fordeler og 
ulemper der medlemmer i lokalsamfunnsutvalgene kan medvirke i prosessen dersom 
man setter av noe mer tid.  

Et forhastet fremlegg fra kommunedirektøren vil etter vårt syn være en direkte dårlig 
utnyttelse av kommunens ressurser og budsjettmidler. Helt nye, frivillige 
organisasjoner skal motta et beskjedent tilskudd på kr 250.000,- , og på grunnlag av 
dette og krav som kommunen stiller, skal de samme, nye organisasjonene få en 
«spesiell status». Dette er ikke samskapning og en modell, vi neppe tror motiverer 
folk til frivillig innsats.  Frivilligheten sliter med å skaffe folk til å sitte i foreningsstyrer, 
det er stor risiko for at det vil bli vanskelig å få det nye nærdemokratiet på lufta. 

Det er for øvrig intet i Lov om offentlig forvaltning av 2.10 1967, i kommuneloven eller 
vedtak i kommunestyret som vil gjøre en slik nærdemokratisk ordning til et lovlig eller 
legitimt forvaltningsnivå over medborgere i Heggedal eller andre lag/foreninger.  Vi 
tror verken FAUer, Heggedal Nærmiljøsentral, Velforeninger, GUI Sportsklubb eller 
andre frivillige vil forholde seg til det nye systemet med hensyn til «Høringer og 
uttalelser» på saker under behandling i Asker kommune. De nye organisasjonene er 
ikke og vil ikke være et forhøyet forvaltningsnivå, og de vil neppe kunne ta initiativ og 
få saker behandlet i Asker kommune.   

Heggedal lokalsamfunnsutvalg anbefaler kommunen følgende kort oppsummert:  
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1. Forslaget fra kommunedirektøren bør ikke tas til følge av kommunestyret og 
forslaget avvises. 

2. Kommunen bør i stedet jobbe videre med å utrede hvordan Temaplanens gode 
intensjoner kan settes ut i livet i en samskapning med befolkningen og eksisterende 
lag og foreninger.  

3. Vi anbefaler at kommunen i stedet snarest oppretter et «oppgaveutvalg for nye 
Nærdemokratiske ordninger» som kan jobbe med å utrede det fremtidige, nye 
nærdemokratiet i Asker kommune med oppstart senest 1.1 2025. Mandatet bør være 
i løpet av 2023 – 2024 å vurdere hvordan en revidert, nærdemokratisk ordning kan 
fungere. I dette utvalget kan både folk fra lokalsamfunnsutvalgene og ikke minst 
lag/foreninger delta, sammen med administrasjon og politikere. Finansieringen av 
oppgaveutvalget vil neppe kreve samme budsjettramme på 8 * 250.000,- som 
fremlagt fra kommunedirektøren.   

4. Vi anbefaler at beslutningen om ny, fremtidig nærdemokratisk ordning til sist 
besluttes av det fremtidige, nye kommunestyret i Asker kommune etter 
kommunevalget 2023   

 

Jan Syrstads forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 



Nærdemokratiske modeller i andre kommuner 

 

 Ålesund 
https://alesund.kommune.no/
politikk/slik-kan-du-
paverke/kommunedelsutval/  

Drammen 
https://www.drammen.kommune.no
/politikk-
samfunn/politikk/narutvalgene/om-
narutvalgene/  

Fredrikstad 
https://www.fredrikstad.komm
une.no/tjenester/naringmiljosa
mfunn/lokalsamfunn-
foreninger/informasjon-om-
lokalsamfunnsutvalgene/lokal
samfunnsmodellen/  

Stavanger 
https://www.stavanger.kommune
.no/politikk/politiske-utvalg-i-
stavanger/kommunedelsutvalg-i-
stavanger/  

Beskrivelse 11 kommunedelsutvalg i hht 
kommuneloven.   
Velges av kommunestyret. 
Følger ungdomsskolekretsene 
11 medl., pol parti foreslår 6 
medl., lag/foreninger/lokalmiljø 
5 medl. 
Initiativrett, rådgivende organ, 
vedtaksmyndighet og 
budsjettansvar på definerte 
områder. 
Både et formelt og uformelt 
kontaktpunkt mellom 
innbyggerne, kommunen og 
andre folkevalgte organ. 
2022: 6-7 møter pr utvalg 

10 Nærutvalg, en i hver kommunedel. 
Velges av: FAU i den enkelte 
kommunedel, ungdomsrådet, 
eldrerådet og råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, sammen med 
medlemmer i nærutvalgene 
gjennomfører valget. 
11 medlemmer, 8 fra 
organisasjoner/FAU og 3 politikere. 
Møtes 4 ganger pr år 
Reglement vedtatt av kommunestyret 
Lokalbefolkningen skal kunne ta 
initiativ og fremme forslag overfor 
nærutvalget 
Sørge for involvering av innbyggerne i 
kommunedelen. 
Skal informeres i saker som angår 
kommunedelen – tidlig i prosessen. 
Årlig innbyggerdialog 
Veier til påvirkning: 

- Dialog m/ politikere 4 ganger 
pr år 

- Invitere administrasjonen 
- Taletid i politiske møter 
- Høringsinnspill 
- Innspill til budsjett  

Ingen forsøksordning - bredere 

22 utvalg, én i hver skolekrets. 
Opprettet ifm. 
kommunesammenslåingen i 
1994, endring i 2019 (u/ 
kommuneloven) 
Utvalget som består av 5-7 
medlemmer velges på årsmøte. 
Årsmøte er «Alle innbyggere i 
skolekretsen». 
3-4 møter pr semester. 
Forumsamlinger 4 ganger pr. år 
- tverrsektorielt samarbeid 
Utvalgene skal fremme trivsel, 
gode levekår og bærekraftig 
samfunnsutvikling. Mobilisere til 
frivillighet, og skape flere 
møteplasser for folk som har lyst 
og evne til å utvikle 
lokalsamfunnet sitt. Bindeledd 
mellom kommunen og 
sivilsamfunnet, bidra til økt 
identitetsfølelse gjennom å gi 
nærmiljøene en stemme og 
medvirkning i kommunale 
prosesser og høringer. 

9 kommunedelsutvalg i hht 

kommuneloven. 

11 medlemmer 

Velges av kommunestyret, 

partipolitisk i hht valgresultat 

Bydelsutvalg fra 1977. 

Initiativ til saker forankres som 

vedtak i utvalget, koordineres med 

administrasjonen gjennom 

demokratirådgiver 

Utvalgene holdes orientert om 

utviklingsprosjekter og 

tjenestetilbud gjennom felles 

halvårssamlinger. 

Vedtaksmyndighet: 

- Organiserer TV-aksjonen 

- Gir rammer for bruken av de 

https://alesund.kommune.no/politikk/slik-kan-du-paverke/kommunedelsutval/
https://alesund.kommune.no/politikk/slik-kan-du-paverke/kommunedelsutval/
https://alesund.kommune.no/politikk/slik-kan-du-paverke/kommunedelsutval/
https://www.drammen.kommune.no/politikk-samfunn/politikk/narutvalgene/om-narutvalgene/
https://www.drammen.kommune.no/politikk-samfunn/politikk/narutvalgene/om-narutvalgene/
https://www.drammen.kommune.no/politikk-samfunn/politikk/narutvalgene/om-narutvalgene/
https://www.drammen.kommune.no/politikk-samfunn/politikk/narutvalgene/om-narutvalgene/
https://www.fredrikstad.kommune.no/tjenester/naringmiljosamfunn/lokalsamfunn-foreninger/informasjon-om-lokalsamfunnsutvalgene/lokalsamfunnsmodellen/
https://www.fredrikstad.kommune.no/tjenester/naringmiljosamfunn/lokalsamfunn-foreninger/informasjon-om-lokalsamfunnsutvalgene/lokalsamfunnsmodellen/
https://www.fredrikstad.kommune.no/tjenester/naringmiljosamfunn/lokalsamfunn-foreninger/informasjon-om-lokalsamfunnsutvalgene/lokalsamfunnsmodellen/
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https://www.fredrikstad.kommune.no/tjenester/naringmiljosamfunn/lokalsamfunn-foreninger/informasjon-om-lokalsamfunnsutvalgene/lokalsamfunnsmodellen/
https://www.fredrikstad.kommune.no/tjenester/naringmiljosamfunn/lokalsamfunn-foreninger/informasjon-om-lokalsamfunnsutvalgene/lokalsamfunnsmodellen/
https://www.stavanger.kommune.no/politikk/politiske-utvalg-i-stavanger/kommunedelsutvalg-i-stavanger/
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https://www.stavanger.kommune.no/politikk/politiske-utvalg-i-stavanger/kommunedelsutvalg-i-stavanger/
https://www.stavanger.kommune.no/politikk/politiske-utvalg-i-stavanger/kommunedelsutvalg-i-stavanger/


forankring i administrasjonen kommunale bydelshusene - 

- Pådriver for lokale frivilligsentraler 

og skal holdes orientert om 

prioriteringer og årsplaner  

- Organiserer ryddeaksjoner 

Har innstillende myndighet i planer 

og ulike saker som gjelder egen 

kommunedel. 

 

Admin. Politisk sekretariat 2,5 årsverk som koordinatorer 2 koordinatorer, som del av 
stilling 

Sekretær i alle utvalg til alt praktisk, 
+ 2 demokratirådgivere 
ambulerende på møter, 
observerer/støtter, bindeledd inn i 
administrasjonen. 

Økonomi Kr 75.000,- pr/år + kr 6,- pr 
innbygger til nærmiljøtiltak. 
Utarbeider årlig 
handlingsprogram. 

kr 50.000,- fri disposisjon 
(møter/involvering) og kr 50.000,- til 
utdeling. 

kr 50-60.000,- pr år til 
disposisjon. 

Forvalter tilskudd til lag/foreninger i 
kommunedelen to ganger/år inntil 
kr 20.000,- pr søker. Tot kr 3.9 mill. 

Evaluering/ 
erfaringer 

- Brukt tid på å finne sin form 
- Ulikt syn på erfaringen med 
politikere/innbyggere fra 
kommunedelen. 
- Noen mener at utvalget er for 
stort, krevende å rekruttere. 
- Avgjørende med administrativ 
støtte både i og mellom 
møtene. 
- Økonomiske midler viktig 
- Trengs tydeligere politisk 
signal på hva de ønsker 
utvalgene skal være fremover. 
- Ungdommen savner å være 
to. 

- Tydeligere roller og 
forventningsavklaring 

- Avklare administrasjonens 
rolle. 

- Fagmiljøene er ønsket mer 
inn. 

- Vanskelig å komme tidlig nok 
inn i saker. 

- “Hår i suppa” 
- Administrasjonen sliter 

med å følge opp 
- Utvalgene ønsker 

medvirkning 

Fra adm i møte 19.3: 
- Økt frustrasjon: 
o blir ikke hørt - utvalgenes 

uttalelser "glemmes” i videre 
behandling 

o ønsker vedtaksmyndighet/ 
ønsker større 
beslutningsmyndighet 

o for mange roller 
o for høy forventning om at de 

skal være aktive/pådrivere 
lokalt i tillegg til å lese 
dokumenter/delta i møter - stor 
arbeidsbyrde for medlemmene 

o innbyggerinvolvering krevende 



- Ungdomsrepresentant 
opplever det som viktig arbeid.  
- I det store: gode erfaringer 

o sluttvedtak i utvalget – mye 
administrative ressurser 
tilstedeværelse 

o lite kompetanse på prosesser 
“amatørutvalg” 

o stiller mye spørsmål – misnøye 
i administrasjonen for 
ekstraarbeid og misnøye i 
utvalget for sene svar 

o ulikt aktivitetsnivå i utvalget 
o får ikke alltid de sakene de 

ønsker/administrasjonen 
trenerer 

o For lav møtefrekvens? 
o ønsker å «gjøre en forskjell» 
o Behov for politisk 

kompetanseheving 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04752 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Slemmestad lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 17/23 
2 Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 12/23 
3 Heggedal lokalsamfunnsutvalg 20.04.2023 18/23 
4 Utvalg for medborgerskap 27.04.2023 20/23 
  

Høring - ny nærdemokratiordning 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 27.04.2023 sak 20/23 

Behandling 

Direktør Best Gulbrandsen presenterte saken. 

Leder Kari Sofie Bjørnsen (H) fremmet følgende innspill på vegne at utvalget: 

• Hovedutvalg for medborgerskap er opptatt av at eventuelle ordninger Asker 
skal ha for nærdemokratiske ordninger skal bidra til mer demokrati og 
innbyggermedvirkning. Prøveordningen med lokalsamfunnsutvalg går nå mot 
slutten, og det skal tas stilling til om dette, eller noe annet som kan ha 
tilsvarende mål, skal videreføres eller igangsettes. 

• Slik vi leser høringsnotatet mener kommunedirektøren at forsøket er såpass 
vellykket at deler av det bør videreføres. Dette er utvalget enig i. 
  
Utvalget vil komme med følgende innspill og presiseringer: 
 

• Det arbeidet medlemmene av lokalsamfunnsutvalgene har lagt ned er 
imponerende, og det har på mange måter bidratt til å synliggjøre det 
potensialet som ligger i en god organisering av nærdemokratiordninger.  

• Når utvalget nå samler seg om det kommunedirektøren foreslår å videreføre, 
er det blant annet fordi vi ønsker at ordningen skal etableres flere steder i 
kommunen. Kommunedirektøren peker på 8 steder knyttet til 
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innbyggertorgene, og det er et godt utgangspunkt. Det bør imidlertid ikke ligge 
en begrensning i dette. 

• Det er også utfordrende at ny ordning kan oppfattes som «kommunalisert 
frivillighet». Dette må unngås, og innspillene i høringsrunden må sees nøye 
på før kommunedirektøren legger frem sitt endelige forslag. Utvalget stiller 
seg spørrende til realisering av gjennomføringsmodellen som er foreslått, og 
ber kommunedirektøren se særskilt på dette. Medvirkning og representativitet 
er sentrale stikkord. 

• For at ordningen skal lykkes, må det være en treffsikker og effektiv 
kommunikasjon om hva som er målet og hvordan det kan gjøres. Ikke skal 
gjøres. Navn/hva skal barnet hete må det jobbes videre med. «Nærutvalg» 
kan være mer forvirrende enn forklarende. 

• Det bør også ses nærmere på hvordan eksisterende lag og foreninger/forbund 
kan styrkes og revitaliseres ved ny ordning.  

 

• Utvalget oppfordrer videre til at de nye «nærutvalgene» ikke skal drive med 
kommunal saksbehandling.  

• Det er fra noen pekt på at den nye ordningen kan miste den legitimiteten 
lokalsamfunnsutvalgene har opparbeidet seg. Vi ser den utfordringen, men 
tror at over tid vil også ny ordning kunne spille en viktig rolle i sine 
lokalsamfunn og være en viktig partner for kommunen. 
  

 Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1.  Utvalget gir følgende innspill til høringen: 

• Hovedutvalg for medborgerskap er opptatt av at eventuelle ordninger Asker 
skal ha for nærdemokratiske ordninger skal bidra til mer demokrati og 
innbyggermedvirkning. Prøveordningen med lokalsamfunnsutvalg går nå mot 
slutten, og det skal tas stilling til om dette, eller noe annet som kan ha 
tilsvarende mål, skal videreføres eller igangsettes. 

• Slik vi leser høringsnotatet mener kommunedirektøren at forsøket er såpass 
vellykket at deler av det bør videreføres. Dette er utvalget enig i. 
  
Utvalget vil komme med følgende innspill og presiseringer: 
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• Det er også utfordrende at ny ordning kan oppfattes som «kommunalisert 
frivillighet». Dette må unngås, og innspillene i høringsrunden må sees nøye 
på før kommunedirektøren legger frem sitt endelige forslag. Utvalget stiller 
seg spørrende til realisering av gjennomføringsmodellen som er foreslått, og 
ber kommunedirektøren se særskilt på dette. Medvirkning og representativitet 
er sentrale stikkord. 

• Det arbeidet medlemmene av lokalsamfunnsutvalgene har lagt ned er 
imponerende, og det har på mange måter bidratt til å synliggjøre det 
potensialet som ligger i en god organisering av nærdemokratiordninger.  

• Når utvalget nå samler seg om det kommunedirektøren foreslår å videreføre, 
er det blant annet fordi vi ønsker at ordningen skal etableres flere steder i 
kommunen. Kommunedirektøren peker på 8 steder knyttet til 
innbyggertorgene, og det er et godt utgangspunkt. Det bør imidlertid ikke ligge 
en begrensning i dette. 

• Det er også utfordrende at ny ordning kan oppfattes som «kommunalisert 
frivillighet». Dette må unngås, og innspillene i høringsrunden må sees nøye 
på før kommunedirektøren legger frem sitt endelige forslag. Utvalget stiller 
seg spørrende til realisering av gjennomføringsmodellen som er foreslått, og 
ber kommunedirektøren se særskilt på dette. Medvirkning og representativitet 
er sentrale stikkord. 

• For at ordningen skal lykkes, må det være en treffsikker og effektiv 
kommunikasjon om hva som er målet og hvordan det kan gjøres. Ikke skal 
gjøres. Navn/hva skal barnet hete må det jobbes videre med. «Nærutvalg» 
kan være mer forvirrende enn forklarende. 

• Det bør også ses nærmere på hvordan eksisterende lag og foreninger/forbund 
kan styrkes og revitaliseres ved ny ordning.  

• Utvalget oppfordrer videre til at de nye «nærutvalgene» ikke skal drive med 
kommunal saksbehandling.  

• Det er fra noen pekt på at den nye ordningen kan miste den legitimiteten 
lokalsamfunnsutvalgene har opparbeidet seg. Vi ser den utfordringen, men 
tror at over tid vil også ny ordning kunne spille en viktig rolle i sine 
lokalsamfunn og være en viktig partner for kommunen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
20/32826-35 Tora Sandnes 

 

Behandles av Møtedato 
Tofte lokalsamfunnsutvalg 19.04.2023 
 

Referatsaker til møte 19.04.23 

Klikk her for å skrive inn tekst. 
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